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Inför millennieskiftet hade Kyrkans 
Tidning en omröstning om vilka som 
varit de viktigaste personerna under 
1900-talet inom svensk kristenhet. Till 
1900-talets viktigaste kvinna inom 
Svenska Kyrkan utsågs Eva Spångberg. 
Själv gillade inte Eva Spångberg denna 
fina utmärkelse riktigt. För en gångs skull 
visste hon inte riktigt hur hon skulle 
tackla situationen. Senare blev hon 
utnämnd till Årets hedersevangelist och 
till den utnämningen kom hon taggad 
och höll en minipredikan som starkt grep 
unga och gamla. 

Eva Spångberg dog i november 2011. 
Hon var Sävsjö kommuns största turist-
attraktion. Du kanske också har besökt 
hennes utställning i Gamla Hjälmseryd. 
Har man mött henne så minns man det!! 
Mest berömd var hon för sina trä-
skulpturer. Hon har sina julkrubbor och 
triumfkors i många kyrkor. Bl.a. finns 
hon representerad i Storkyrkan i 
Stockholm och i Uppsala domkyrka.  

Jag minns att hon sa att det var lätt att 
göra en träskulptur. Först tar man ett 
trästycke, sa Eva. Så ser man t.ex. en åsna 
i trästycket. Sen tar man bort det som inte 
ser ut som en åsna. Så är det klart. Ja, det 
verkar ju inte så svårt! 
  
Eva Spångberg har i en av sina böcker 
liknat livet vid en trasmatta. Och när vi 
ser tillbaka på livet, så visst kan vi se 
olika inslag i vår trasmatta. Du kan ju 
försöka måla av din livsvävnad om du 
vill. Hur ser den ut? Är det många svarta 
inslag? Kommer det lite ljusa färger 
också? 

Ja, det kan bli en brokig matta. Och allas 
våra mattor ser väldigt olika ut. Men vi 
har något gemensamt! Det är varpen! De 
där trådarna som går igenom hela 
mattan. 

Det är inte lätt att sätta upp en varp i en 
vävstol. Jag har goda vänner som 
försökte sig på det hela. De lånade en bok 
på biblioteket och satte i gång. Det 
slutade i kaos, berättade de. Frun grät 
och mannen tog resolut fram en sax och 
klippte ner eländet. 

Men när det gäller ditt liv, så behöver du 
inte vara rädd att det är någon klåpare 
som har satt upp varpen. Det är Gud 
själv som har gjort det. Och varpen heter: 
Guds nåd!  

Som varpen går över och under alla 
trasor som är inslag i mitt livs trasmatta 
så går Guds nåd in genom hela mitt liv. 
Som David skriver i herdepsalmen: 
Godhet allenast och nåd skall följa mig alla 
mina livsdagar.  (Ps 23:6) 

Aposteln formulerar det så här: Genom 
Guds nåd är jag vad jag är, och hans nåd 
emot mig har inte varit förspilld.  (1 Kor 15:10) 

De gamle brukade tala om ”Guds 
förekommande nåd”. Det betyder att 
Gud är före med sin nåd. Innan vi varken 
hinner säga bu eller bä, innan vi börjar 
skriva någon meritförteckning, så är Gud 
där med sin nåd. 

Gud är förekommande – vilket fint ord – 
med sin nåd! Och nåden är oförtjänt! Det 
ligger i nådens karaktär! Varför har vi 
vuxna så svårt att komma in i Guds rike? 
Det kan vara därför att vi så ofta tenderar 
att titta på oss själva och våra förtjänster. 

Guds nåd är den varp vi får väva vårt 
livs trasmatta på. Och inte är det lätt alla 
gånger. Vi sjunger kanske som slavarna 
på bomullsplantagen: 

Sometimes I’m up, sometimes I’m down. Oh 
Yes Lord. Sometimes I’m almost to the 
ground. Oh Yes Lord. 



Ja, ibland är vi nere för räkning sas. 
Redan för 2000 år sedan skrev aposteln: 
vi är slagna till marken, men vi är inte 
förlorade. (2 Kor 4:9) 

Sara Lidman skriver i sin bok Jernbane-
bygget om Didrik. Hans tes är att det är 
glädjen som är själva meningen med 
livet. Därför får också sonen namnet Isak, 
som betyder leende.  

Denne Isak Mårten har en enkel och 
okomplicerad gudstro. Han säger: 
- Om jag stode i en predikstol skulle jag säga: 
Fader vår som är i himmelen. Han älskar er 
morgon, middag, kväll och när ni sover. Han 
finner samma behag i er som märren fröjdar 
sig åt sitt föl. Amen. 

Isak Mårten fick så en fråga av Rönnog: 
Om han kunde säga något annat om sin 
tro – utöver det där med fölet. 
- Ja, det lilla han visste, det som dock var 
ständigt nytt för honom hade han hört som 
barn, hos den skalden Erik Gustaf Geijer så 
lydande: 

- Ty av den kärlek som går genom världen föll 
ock en strimma in i min själ. 

Vi behöver fler predikanter som Isak 
Mårten! De flesta av oss kanske känner 
att vi inte kan vara så sprudlande glada 
varje dag. Men hur vi än känner oss, så 
får vi väva vidare på vår livsvävnad. Och 
kom ihåg att varpen heter Guds nåd. 

- Att leva av nåd är att leva som en 
mottagare, säger KG Hammar. Man skapar 
inte sitt eget liv, man förvärvar det inte, man 
förtjänar det inte av duktighet, man lär sig ta 
emot det. Dag Hammarskjölds bild av nåden 
är den tomma skålen som ”var morgon ska 
räckas fram tom för att mottaga, bära och 
återskänka”. 

Som Guds älskade barn får vi leva av 
Guds nåd. Varje dag får vi räcka fram 
den tomma skålen. Inte därför att vi är 
duktiga, men därför att vi är så oändligt 
älskade. 


